
 

 

Protokół Nr XXXIX/2018 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 30 stycznia 2018r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 15
35

 

Zamknięcie obrad – godz. 18
40 

 

 

Ustawowy skład Rady Gminy Wierzchowo stanowi 15 radnych. 

W obradach XXXIX Sesji Rady Gminy Wierzchowo wzięło udział 15 radnych, według listy 

obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli także: Wójt Gminy Jan Szewczyk, Sekretarz Gminy Tomasz 

Suchoński, oraz 11 innych zaproszonych osób, według listy obecności stanowiącej załącznik 

nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Obradom przewodniczył: Andrzej Kaczorkiewicz – Przewodniczący Rady Gminy 

Wierzchowo. 

 

Obrady protokółowała: Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady. 

 

Ad. 1 i 2 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz o godz. 15
35

 otworzył XXXIX Sesję Rady 

Gminy Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. 

 o samorządzie gminnym oraz § 23 i 24 Statutu Gminy Wierzchowo. Po powitaniu radnych i 

gości zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji 

uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady, stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał i rozstrzygnięć. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, iż porządek obrad dzisiejszej 

sesji został przekazany radnym w terminie wskazanym w §24 pkt 6 Statutu Gminy 

Wierzchowo. Dla przypomnienia odczytał proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXVIII Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczących komisji stałych Rady Gminy z prac w okresie międzysesyjnym 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Trybuna obywatelska. 

8. Informacja w sprawie realizacji uchwał podjętych przez Radę Gminy Wierzchowo w 2017 

roku. 

9. Informacja na temat realizacji  interpelacji i wniosków zgłoszonych przez Radnych Gminy 

Wierzchowo w 2017 roku. 



10. Podjęcie uchwał: 

a. w sprawie przyjęcia rocznego planu potrzeb w zakresie prac społecznie 

użytecznych na rok 2018 – druk nr 223; 

b. w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku 

szkolnego w roku kalendarzowy, w którym kończą 6 lat, w czasie 

przekraczającym pięć godzin dziennie oraz ustalenia czasu bezpłatnego 

nauczania, wychowania i opieki w prowadzonych przez gminę Wierzchowo 

przedszkolach publicznych – druk nr 224; 

c. w sprawie ustalenia stawek opłat za opróżnianie zbiorników bezodpływowych i 

transport nieczystości ciekłych od właścicieli nieruchomości na terenie Gminy 

Wierzchowo - druk nr 225; 

d. w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Wierzchowo na 

lata 2018-2023 – druk nr 226. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

12. Komunikaty i sprawy różne. 

13. Zamknięcie sesji. 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz odczytał wniosek Wójta Gminy o 

wycofanie z porządku obrad sesji Rady Gminy Wierzchowo w dniu 30 stycznia 2018r. 

projektu uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy 

Wierzchowo na lata 2018-2023. Z uwagi na przedłużający się termin weryfikacji Lokalnego 

Programu Rewitalizacji przez Urząd Marszałkowski w Szczecinie podjęcie w/w uchwały 

przed jego pozytywną weryfikacją jest niezasadne. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz poddał powyższy wniosek pod 

głosowanie.  

Powyższy wniosek Rada  przyjęła jednogłośnie, tj. 15 głosami „za”, przy 0 głosach 

„przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się”. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z pośród 

Radnych lub Wójt chciałby jeszcze wystąpić z wnioskiem o dokonanie zmian w wyżej 

przedstawionym porządku obrad o inne istotne dla Rady lub naszej społeczności 

samorządowej zagadnienia bądź sprawy, ewentualnie chciałby zaproponować zdjęcie z 

porządku obrad któregoś z tematów? 

Radni nie zgłosili zmian do porządku obrad sesji, natomiast Wójt Jan Szewczyk zwrócił się z 

prośbą do Przewodniczącego Rady Gminy o jak najszybsze umożliwienie zabrania głosu 

przybyłym na posiedzenie sesji przedstawicielom Centrum Rozwoju Społeczno-

Gospodarczego w Szczecinie i przedstawicielom Grupy Producentów Owoców i Warzyw 

POMORZE Spółka z o.o. 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował Wójta, że zaproszeni goście 

zabiorą głos w punkcie 7 porządku obrad sesji „7.Trybuna obywatelska”. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 3. 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że Protokół  

z posiedzenia XXXVIII Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 28 grudnia 2017 roku 

został wyłożony do wglądu w biurze Rady. Do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęła żadna 



uwaga dotycząca zawartych w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do 

protokołu uregulowana została w § 43 Statutu Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie 

wpłynęła żadna uwaga dotycząca zapisów w protokole, Przewodniczący Rady uznał 

przygotowany protokół za sporządzony poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. 

Zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu z XXXVIII sesji Rady Gminy? 

 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła Protokół z XXXVIII 

sesji Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 3 porządku obrad i przystąpił 

do realizacji punktu 4. 

 

Ad. 4 

 

Informacja pisemna Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, stanowi załącznik nr 3 

do nin. protokołu. 

Radni nie zgłosili zapytań do powyższej informacji. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął pkt 4 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 5. 

 

Ad. 5 

 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy o złożenie 

informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 

Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym kolejno złożyli: 

1) Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Ryszard Borowicz. 

Protokół Komisji Nr 1/2018 stanowi załącznik nr 4 do nin. protokołu. 

2) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Wiktor Majda. 

Protokół Komisji Nr 1/2018 stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 

3) Przewodniczący Komisji Kultury – Genowefa Rosochowata. 

Protokół Komisji Nr 1/2018 stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu. 

4) Przewodniczący Komisji Rolnictwa – Józef Janicki. 

Protokół Komisji Nr 1/2018 stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął punkt 5 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 6. 

 

O godz. 16
00

 posiedzenie sesji opuścił radny Ryszard Borowicz pomniejszając ilość członków 

Rady biorących udział w posiedzeniu do 14 osób. 

 

Ad. 6 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że w okresie międzysesyjnym 

nie wpłynęła żadna interpelacja. 

 

Radny Józef Janicki ponowił prośbę do Wójta o podjęcie działań mających na celu 

udrożnienie dopływu wód do jeziorka w Świerczynie od strony Państwa Wróblewskich i 

udrożnienie odpływu wód z tego jeziorka. 



 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 6 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 7. 

 

Ad. 7 

 

Włodzimierz Durka Kierownik zespołu ekspertów Centrum Rozwoju Społeczno-

Gospodarczego Przedsiębiorstwo Społeczne Sp. z o.o. w Szczecinie, który opracował 

Lokalny Program Rewitalizacji Gminy Wierzchowo udzielił szczegółowej informacji w 

związku z przedłużającym się terminem weryfikacji Lokalnego Programu Rewitalizacji przez 

Urząd Marszałkowski w Szczecinie. 

Rewitalizację należy rozumieć jako wyprowadzenie ze stanu kryzysowego obszarów 

zdegradowanych poprzez przedsięwzięcia całościowe, skoncentrowane terytorialnie i 

prowadzone we współpracy z lokalna społecznością w sposób zaplanowany oraz 

zintegrowany przez określenie i realizację programów rewitalizacji. Opracowanie Lokalnego 

Programu Rewitalizacji zostało poprzedzone szczegółową diagnozą w szeroko rozumianym 

obszarze zagadnień społecznych, gospodarczych, przestrzenno-funkcjonalnych, technicznych 

i środowiskowych. Przeprowadzona analiza pozwoliła dokonać pełnej diagnozy problemów i 

zagrożeń, wskazać obszary o największej koncentracji zjawisk kryzysowych a w 

konsekwencji wyznaczyć obszar zdegradowany i obszar rewitalizacji. 

Lokalny Program Rewitalizacji Gminy Wierzchowo na lata 2017-2023 przyjęty uchwałą Nr 

XXXIV/193/2017 Rady Gminy Wierzchowo w dniu 31 sierpnia 2017 roku nie został 

zatwierdzony przez Urząd Marszałkowski Województwa Zachodniopomorskiego, Urząd 

Marszałkowski zgłosił kilkadziesiąt poprawek do Programu, zakwestionowane zostały 

między innymi remonty dróg. 

Grupa Producentów Owoców i Warzyw POMORZE Spółka z o.o. w Żabinie zgłosiła  o 

włączenie do Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Wierzchowo na lata 2017-2023 

przedsięwzięcia polegającego na adaptacji obiektów popegeerowskich (dawnej stodoły) na 

miejsca hotelowe, sale konferencyjne i organizację imprez okolicznościowych, co wiąże się z 

wyposażeniem obiektu w niezbędną infrastrukturę techniczną.  

Kierownik zespołu ekspertów Centrum Rozwoju Społeczno-Gospodarczego w Szczecinie 

Włodzimierz Durka poinformował, że włączenie powyższego przedsięwzięcia do Lokalnego 

Programu Rewitalizacji Gminy Wierzchowo będzie wymagało ponownie uzgodnień 

(wymagających czasu) w związku z czym Gmina nie będzie mogła składać wniosków na 

wskazane przez Wójta przedsięwzięcia ze względu na termin składania wniosków, który 

upływa z końcem lutego br. 

Wójt Jan Szewczyk poinformował, że zatwierdzony Lokalny Program Rewitalizacji Gminy 

Wierzchowo spowoduje duże możliwości zrealizowania budowy przedszkola w Wierzchowie, 

a obawia się, że włączenie przedsięwzięcia GPOiW POMORZE może spowodować brak 

środków na inwestycje gminne, przede wszystkim na budowę przedszkola i opóźnić przyjęcie 

Programu Rewitalizacji przez Radę Gminy. Uzgodnienia związane z włączeniem 

przedsięwzięcia GPOiW POMORZE do Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy 

Wierzchowo musiałyby być przeprowadzone do połowy miesiąca lutego br. 

 

Przedstawiciele Grupy Producentów Owoców i Warzyw POMORZE Sp. z o.o. Jarosław 

Sendrowicz i Jerzy Guzowski złożyli zapewnienie, że w chwili braku środków z Lokalnego 

Programu Rewitalizacji Gminy Wierzchowo na realizację inwestycji gminnych wycofają się  

z Programu. 

Uwzględniając uwarunkowania zgłoszone przez Wójta Rada Gminy Wierzchowo przez 

aklamację zaaprobowała włączenie wniosku Grupy Producentów Owoców i Warzyw 



POMORZE Sp. z o.o do Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Wierzchowo na lata 

2018-2023. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiwicz podziękował Kierownikowi zespołu 

ekspertów Centrum Rozwoju Społeczno-Gospodarczego Spółka z o.o. w Szczecinie 

Włodzimierzowi Durce i przedstawicielom Grupy Producentów i Warzyw POMORZE Spółka 

z o.o. w Żabinie Jarosławowi Sendrowiczowi i Jerzemu Guzowskiemu za przedstawione 

informacje. 

 

Następnie glos zabrał uczestniczący w posiedzeniu sesji Rady Gminy Wierzchowo Prezes 

PKS Spółki z o.o. z siedzibą w Złocieńcu Mirosław Stołowski, który przedstawił szczegółową 

informację na temat: 

 sytuacji finansowej Przedsiębiorstwa Komunikacji Samochodowej Spółki z o.o.  

z siedzibą w Złocieńcu, 

 zwiększenia dofinansowania w zakresie deficytowych kursów autobusów, 

 likwidacji linii autobusowej Złocieniec – Wałcz, 

 stan realizacji Kontraktu Samorządowego Strefa Centralna pn. Stworzenie 

zintegrowanego niskoemisyjnego systemu publicznej komunikacji miejskiej na 

obszarze Strefy Centralnej - zakup przez Spółkę PKS w Złocieńcu autobusów i busów 

w ramach tego Kontraktu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz podziękował Prezesowi Spółki PKS za 

przybycie i udzielenie wyczerpującej informacji, zamknął punkt 7 porządku obrad i ogłosił 

przerwę. 

Przerwa: 18
05

 – 18
15

 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady, stwierdził, że na sali obrad obecnych jest 

14 radnych i przystąpił do realizacji punktu 8. 

 

Ad. 8 

 

Informację w zakresie realizacji uchwał podjętych przez Radę Gminy Wierzchowo w 2017 

roku przedstawił Sekretarz Gminy Tomasz Suchoński. Pisemna informacja stanowi załącznik 

nr 8 do nin. protokołu. 

Radni nie zgłosili uwag do powyższej informacji. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 8 porządku i przystąpił do realizacji 

punktu 9. 

 

Ad. 9 

 

Informacja z realizacji interpelacji i wniosków zgłoszonych przez Radnych Gminy 

Wierzchowo w 2017 roku stanowi nr 9 do nin. protokołu. 

Realizację interpelacji radni ocenili na posiedzeniach Komisji Rady Gminy, na sesji radni nie 

zgłosili uwag. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 9 porządku i przystąpił do realizacji 

punktu 10. 

 

 

 



Ad. 10 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poddał kolejno pod głosowanie następujące 

projekty uchwał: 

 

1) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXXIX/218/2018 w sprawie przyjęcia rocznego planu potrzeb w 

zakresie prac społecznie użytecznych na rok 2018 – która stanowi załącznik nr 10 

do nin. protokołu. 

 

2) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXXIX/219/2018 w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z 

wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca 

roku szkolnego w roku kalendarzowy, w którym kończą 6 lat, w czasie przekraczającym 

pięć godzin dziennie oraz ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki w 

prowadzonych przez gminę Wierzchowo przedszkolach publicznych – która stanowi 

załącznik nr 11 do nin. protokołu. 

 

3) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 9 głosami 

„za” przy 1 głosie „przeciwnym” i 4 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę 

Nr XXXIX/220/2018 w sprawie ustalenia stawek opłat za opróżnianie zbiorników 

bezodpływowych i transport nieczystości ciekłych od właścicieli nieruchomości na 

terenie Gminy Wierzchowo – która stanowi załącznik nr 12 do nin. protokołu. 

 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 10 porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 11. 

 

Ad. 11 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkieiwcz zamknął pkt 11 

porządku obrad i przystąpił do realizacji pkt 12. 

 

Ad. 12 
 

Radny Maciej Słomka poinformował zebranych, że Sztab Wielkiej Orkiestry Świątecznej 

Pomocy powołany przy Zespole Szkół w Świerczynie zebrał 9 264,00 zł. Podziękował 

wolontariuszom i wszystkim biorącym udział w Finale WOŚP w Świerczynie. 

 

Przewodniczący Rady zamknął pkt 12 porządku obrad i przystąpił do realizacji pkt 13. 

 

Ad. 13 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Andrzej 

Kaczorkiewicz o godz. 18
40

 zamknął obrady XXXIX sesji Rady miny Wierzchowo. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 



 

 

 

Przewodniczący Rady 

 

Andrzej Kaczorkiewicz 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Podpis protokolanta: 

…………………… 

 

 

 

 

 

 

 

Integralną część protokołu stanowi nagranie przebiegu sesji. 


